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Zusammenfassung

        
Innerhalb der letzten 12 Monate wurden 64 intraokulare Linsen implantiert. Lediglich Augen, deren Refraktion nahe der Emmetropic lag und an denen kein pathologischer Befund zu erheben war, wurden in Betracht gezogen. Das Durchschnittsalter der Patienten beträgt 76 Jahre. Präoperative Vorbereitung und operatives Vorgehen werden mitgeteilt. Ernsthafte postoperative Komplikationen wurden bisher nicht beobachtet. Keratopathia striata (22 % der Fälle) und Sekundärglaukom (11 % der Fälle) blieben auf die ersten 4-5 postoperativen Tage beschränkt. In 73 % der Fälle betrug die postoperative Sehschärfe 6/8-6/6. Makulopathien bzw. Trübungen der belassenen hinteren Linsenkapsel waren die Ursache herabgesetzter Sehschärfe in den übrigen Fällen.


      
        
Summary

        
Within the past 12 months, 64 intraocular lenses were implanted. Only eyes close to emmetropia and not exhibiting any pathological condition were considered for this type of surgery. The average age of our patients was 76 years. Preoperative medication and surgical procedure are described. Serious postoperative complications have not been observed so far. Striate keratopathy (in 22 % of the cases), as well as secondary glaucoma (in 11 % of the cases) were restricted to the initial 4-5 postoperative days. In 73 % of the cases the postoperative visual acuity was 6/8-6/6. Maculopathy and opacification of the posterior lens capsule left behind were responsible for reduced visual acuity in the remaining cases.
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